
—тать¤ посв¤щена особенност¤м ответственности за преступлени¤, совершенные с двойной 

формой вины. ¬ ней раскрываетс¤ специфика данных преступлений, проводитс¤ сравнительный 

анализ умышленных и неосторожных преступлений, а также обоснованность введени¤ статьи об 

уголовной ответственности за совершение преступлений с двум¤ формами вины. ƒелаетс¤ вывод, 

что закрепление в ”головном кодексе –‘, ответственности за преступление с двойной формой 

вины позвол¤ет максимально учесть сочетание интеллектуальных и волевых элементов, 

образующих виды умысла и неосторожности, индивидуализировать наказание. 

The article is devoted to the peculiarities of the responsibility for crimes committed with a double form 

of guilt. It reveals the specifics of these crimes, gives the comparative analysis of intentional and 

negligent offenses and examines the validity of the introduction of the article on criminal liability for 

crimes committed with two forms of guilt. 

It is concluded that the consolidation of the Criminal Code of the Russian Federation and responsibility 

for a crime with a double form of guilt allow to take into account a combination of intellectual and 

volitional elements forming the kinds of intention and negligence, and thus these individualize 

punishment. 


